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A l’interior...

Educació
El CEIP Horta Major disposarà 
d’una nova aula de 2-3 anys el 
curs que ve.

Medi ambient
El nostre municipi tindrà una 
via verda entre el Pont de Ferro 
i Benaguasil.

Eleccions 28 d’abril
Vilamarxant acollirà l’acte de 
presentació de candidatures el 
15 d’abril, a la Casa de la Cultura.

Vilamarxant

Com a regidor de Medi Ambient de Vila-
marxant, de què et sents més satisfet?

En primer lloc, he de reconéixer la 
tasca de la meua companya, Rosa 
Blanes, qui va gestionar la Re-
gidoria fins a maig de 2017, grà-
cies a ella moltes iniciatives s’han 
posat en marxa en l’actualitat. 

Cal destacar la redacció del Pla Lo-
cal de Prevenció d’Incendis Fores-
tals. Portem treballant en ell des 
de l’inici de la legislatura i només 
falta el vistiplau de la Generalitat. 
Amb tot, fa 20 anys que hauria d’es-
tar fet. Mentrestant, hem posat tots 
els mitjans per a conscienciar la 
població en la prevenció d’incendis 
gràcies, en bona part, al Volunta-
riat Ambiental. A més, per primera 
vegada, Vilamarxant disposa d’una 
brigada mediambiental municipal.

D’altra banda, hem activat diverses 
fonts d’energia alternatives que es-
tan a diferents edificis municipals 
i que, en molts casos, hem hagut de 
reparar perquè l’anterior equip de 
govern no les va posar en marxa. 

També hem incrementat el pres-
supost de Medi Ambient en qua-
si un 243% respecte a les legisla-
tures del PP. Ara, invertir en els 
nostres paratges naturals és una 
prioritat per a l’equip de govern.

Com heu transmés la importància de 
respectar el nostre patrimoni natural?

Hem programat moltíssimes ac-
tivitats de conscienciació, moltes 
d’elles a espais als quals hem dotat 
de contingut exclusivament me-
diambiental, com la Casa de Fusta o 
el Corral de la Bassa Barreta. Estes 
dues instal·lacions han passat de 
ser un negoci de restauració privat 
a ser de benefici general, promo-
vent un turisme responsable, in-
formant els visitants i mostrant en 
elles els nostres valors paisatgístics. 

També hem pres mesures directes 
per a protegir zones que tenen una 

“Hem incrementat el 
pressupost de Medi 
Ambient en un 243%”

gran afluència de visitants, com 
l’àrea del riu a la Pea. Allí hem ha-
bilitat un aparcament públic per a 
evitar el pas de vehicles fins al riu.

Ara, en quines altres actuacions 
i projectes continues treballant?

Tenim elaborat el Pla d’Ús Pú-
blic del Paratge Natural munici-
pal “les Rodanes” i ens falta apro-
var una ordenança municipal per a 
la seua aplicació. També posarem 
en marxa, en breu, el Pla d’Ordena-
ció Forestal Sostenible del paratge. 

Es tracta de dues ferramentes fo-
namentals per les quals rebrem 
subvencions substancials en els 
pròxims anys. Tot el que l’ante-
rior equip de govern no va fer en 
16 anys, nosaltres hem iniciat la 
seua aplicació en menys de quatre.
 
Des de Compromís volem aconse-
guir un turisme mediambientalment 
responsable, preservar els nos-
tres paratges naturals i beneficiar 
tant a la ciutadania de Vilamarxant 
com a les persones que ens visiten. 

Manolo Bernad, regidor de Medi 
Ambient de Vilamarxant

“Per primera 
vegada, la 
protecció i inversió 
en els nostres 
espais naturals és 
una prioritat”
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Es tracta d’una de les propostes de 
Compromís per Vilamarxant que 
s’ha executat durant l’actual legis-
latura.

La Biblioteca, ubicada a la plaça de 
l’Església, triplica l’espai de les ante-
riors dependències a l’Edifici cultural 
“la Cisterna”. Es va posar en marxa en 
maig de 2018, amb una inversió de 
més de 50.000 euros per a la reforma 
de la instal·lació i l’adquisició de mo-
biliari nou. 

Les antigues instal·lacions dispo-
saven de 82 metres quadrats dedicats 
a la lectura; mentre que a l’edifici ac-
tual hi ha 77 metres quadrats a l’àrea 
d’adults i 70 metres per a xiquetes i 
xiquets. També hi ha una terrassa per 
a llegir o estudiar a l’aire lliure.

Més hores i més espai per a l’estudi

A més, al primer pis s’han condicio-
nat zones per a estudiar o fer treballs, 
amb 183 metres quadrats. Així, hi ha 
un espai dedicat a l’estudi durant tot 
el curs, donant resposta a les deman-
des d’alumnes d’institut, universitaris 
o opositors. Anteriorment, en  exà-
mens s’habilitava com a zona d’estu-
di la sala d’actes de “la Cisterna”. Així, 
durant alguns mesos, eixe espai no es 
podia utilitzar per a altres activitats.

El regidor de Cultura, Voro Golfe, des-
taca que “ens vam comprometre a dur 
endavant este trasllat per a oferir a les 
veïnes i veïns del poble unes instal·la-
cions d’ús públic dignes, més adequa-
des i molt més espaioses, lluminoses 
i còmodes”.

De la coordinació d’esta agenda 
cultural s’ha encarregat personal-
ment el regidor Voro Golfe, qui en 
cada Consell municipal de Cultu-
ra – òrgan consultiu que feia anys 
que no es convocava i del qual for-
men part les entitats culturals lo-
cals– avança la programació dels 
mesos següents. 

Mensualment, la Regidoria recull 
les propostes de les entitats cul-

turals locals i les incorpora a la pro-
gramació. El resultat és una agenda 
mensual que es difon a través de fu-
llets als edificis públics, a les xarxes 
socials i al web municipal.

En anteriors legislatures, no es feia 
una programació coordinada i perma-
nent, ni s’informava regularment la 
població de l’oferta cultural existent.

Una agenda cultural 
consensuada, variada i de 
qualitat

Li ho va confirmar el director ge-
neral de Política Educativa de la 
Generalitat, Jaume Fullana, al re-
gidor d’Educació, Voro Golfe. L’aula 
acollirà 18 alumnes i serà gratuïta. 

La Conselleria d’Educació ja ha 
emés un informe indicant com 
s’ha de fer el condicionament. 
L’Ajuntament sufragarà el cost de 
la seua habilitació, així com l’am-
pliació de l’aula de 2-3 anys que es 
va posar en marxa en 2016.

Evolució del nombre de places 
Voro Golfe va exposar a Fullana 
la necessitat d’augmentar l’oferta 
de places per al primer  nivell d’in-
fantil. El regidor valora de manera 
molt positiva el fet d’haver “co-
mençat la legislatura amb 66 pla-
ces en 1-3 anys en el sector edu-
catiu públic i acabar-la amb una 
oferta de 102, xifra que ascendirà 
a 128 quan concloga l’ampliació de 
l’Escola Infantil municipal”.

El CEIP Horta Major 
tindrà una segona aula 
d’Infantil de 2-3 anys el 
curs que ve

La nova Biblioteca municipal ofereix 
un espai més ampli i adequat
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Vilamarxant disposarà 
d’una via verda entre el Pont 
de Ferro i Benaguasil 

Compromís per Vilamarxant va 
dur a ple una moció per a estudiar 
este accés en maig de 2013, cons-
cients que era una demanda de la 
ciutadania i que, sense ella, tra-
vessar el barranc és una pràctica 
perillosa. La moció va eixir enda-
vant per unanimitat però el Partit 
Popular, que governava al poble i 
a la Generalitat, no va iniciar els 
tràmits per a complir-la. 

Des de l’inici d’esta legislatura, 
l’equip de govern no ha deixat d’in-
sistir a la Conselleria sobre la seua 
necessitat. En menys de 4 anys, el 
projecte s’ha aprovat i la inversió 
per a la seua execució està pressu-
postada, després de molt de temps 
d’espera.

Amb esta passarel·la, vianants i 
ciclistes podran accedir per la CV-
50 (carretera de Llíria) al Polígon 
Arxilagar del Rullo d’una manera 
molt més segura.

En marxa el projecte per a 
construir una passarel·la 
segura cap al polígon 
industrial

És una iniciativa de la Regidoria 
de Medi Ambient que comptarà 
amb una partida pressupostària de 
70.000 euros per a la seua execució, 
que està prevista en 2019.

Segons el regidor d’esta àrea, Manolo 
Bernad, “serà l’inici d’un projecte am-
biciós que, en esta primera fase, unirà 
el nostre municipi amb la via verda 
de Benaguasil; però que en una sego-
na fase s’ampliarà fins a Riba-roja de 
Túria. D’esta manera, aportarem una 
opció més d’oci a les veïnes i veïns de 
Vilamarxant i als visitants dels nos-
tres espais naturals”. 

El trajecte, que es podrà fer en bici o 
a peu, recorrerà les antigues vies del 
tren. Per això, l’Ajuntament de Vila-
marxant ha signat un conveni amb 
ADIF, l’administrador dels terrenys. 

L’objectiu de la Regidoria de Medi Am-
bient és connectar el nostre municipi 
amb la xarxa cicloturística de la co-
marca del Camp de Túria, unint també 
en un futur el Parc Natural del Túria 
amb la Serra Calderona. 

El nou Pla d’Ordenació de Re-
cursos Naturals fa compatible 
la conservació amb la diversitat 
d’usos.

El Parc Natural del Túria va ser creat 
pel PP en 2007. Va nàixer mutilat i 
sense una Àrea de Protecció, enfront 
de projectes perniciosos en el seu en-
torn i aïllat perquè no hi havia conne-
xions cap a altres zones protegides.

L’únic objectiu era propagandístic, 
afavorint l’especulació urbanística 
en el seu entorn amb PAIs (Porxinos, 
Monte Horquera Golf, Metroturia…) 
que, finalment, no van materialit-
zar-se per l’arribada de la crisi econò-
mica i l’esclat de la bambolla urbanís-
tica.

El ‘nou’ Parc s’ampliarà substancial-
ment cap a l’interior (Bugarra, Xestal-
gar i Xulilla) i establirà les necessàries 
connexions ecològiques amb el mar i 
els parcs naturals de l’Albufera i de la 
Serra Calderona.

Des de Compromís per Vilamarxant 
hem demanat també que s’incloguen 
en el Parc els barrancs de Teulada, 
Llomaina i Paridera i que es protegis-
quen els terrenys rústics pròxims a 
muntanyes i barrancs, perquè els va-
lors naturals i paisatgístics del nostre 
poble estiguen garantits i conservats 
per als nostres descendents.

El Parc Natural del Túria augmenta 
en superfície i protecció 

La ciutadania ens 
fa arribar més de 60 
propostes per al programa 
electoral

Des de Compromís per  Vilamar-
xant volem donar les gràcies a 
totes les persones que ens heu 
aportat suggeriments. La nostra 
intenció és elaborar un programa 
el més participatiu possible per 
aconseguir un poble millor.



El 28 d’abril volem que els canvis que 
s’han materialitzat per a millorar la 
vida de les valencianes i valencians 
continuen i siguen #Imparables.
L’objectiu de Compromís és seguir go-
vernant per a les persones, amb Móni-

Què hem aconseguit amb el govern del Botànic?
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ca Oltra com a presidenta de la Gene-
ralitat, el nostre company Juan Ponce 
a les Corts i Joan Baldoví liderant el 
primer grup parlamentari valencià de 
la història al Congrés. 
Per això, recordem algunes de les ini-

ciatives que han eixit endavant a les 
Corts Valencianes durant esta legis-
latura. Moltes d’elles han suposat im-
portants beneficis per a la població de 
Vilamarxant.


